
MINUTĂ
A

încheiată azi, 08 februarie 2024, cu ocazia dezbaterii publice a bugetului local 
al Municipiului Zalău, anunţată pentru ora 08:00.

La dezbaterea publică, din partea executivului Primăriei participă următorii: dl 
Ionel Ciunt - primarul municipiului Zalău, dna Marina-Bianca Fazacaş - secretar 

general al Municipiului Zalău, dl Călin-Cristian Forţ - administratorul public al 
Municipiului Zalău, dna Claudia Ardelean - director Direcţia Administraţie Publică, dl 
Alexandru Pura - director Direcţia Patrimoniu, dna Mariana Cuibuş - director Direcţia 

Economică, dl Claudiu Chiş - director adj. Direcţia Economică, dna Mihaela Onuţan - 

director Direcţia Resurse Umane, dl Dănuţ Curea - director Direcţia Tehnică, dl Vlad 

Petre - arhitect şef - Direcţia Urbanism, şefi serviciu din cadrul Primăriei Municipiului 
Zalău.
Invitaţi: dna Dorina Baboş - director Direcţia de Asistenţă Socială Zalău, dl Marcel 
Adridan - director SADP Zalău, dl Claudiu Bujor - director SCM Zalău, dl Alin Oros 

- director S.C. Transurbis S.A., dl Sojka Attila - director economic S.C. Transurbis 

S.A, dl Kulcsar Szabo Andras - director economic S.C. Citadin Zalău S.R.L., dl Lucian 
Trif- director Poliţia Locală.

Dl Adrian Prunean - deputat REPER, dl Radu Gabriel Ilieş.

Consilierii prezenţi sunt: dl consilier Teodor Bălăjel, dl consilier Nicolae 

Fazakas, dl consilier Claudiu Breje, dl consilier Florin Morar, dna consilier Mihaela 

Mureşan, dl consilier Mihai Crişan, dl consilier Gheorghe Bancea.
A

In continuare, am consemnat următoarele:
Dl primar Ionel Ciunt - Bună ziua!
La dezbaterea publică pe bugetul local pot să participe toţi cetăţenii care sunt interesaţi 
şi doresc să participe.
Dna secretar general - Avem două solicitări de la două persoane fizice pentru 

participarea atât la dezbaterea publică, cât şi la şedinţa de Consiliu Local. Li s-a răspuns 
prin e-mail că pot participa.
Dl primar Ionel Ciunt - Mă bucur că sunt prezenţi şi consilierii locali de la grupul 
PNL, care chiar dacă au participat la dezbaterea comună, îmi dau seama că nu au înţeles 

aproape nimic din ceea ce se întâmplă în buget. Ceea ce au afirmat în conferinţa de 

presă este în afara realităţii şi poate reuşim să clarificăm astăzi sau să vă facem să 
înţelegeţi, dacă nu cumva aţi intrat în campanie electorală.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Bună dimineaţa!
In primul rând, aţi făcut un simulacru de transparenţă şi de consultare publică. Joi 
dimineaţa, la ora 08:00, pentru o oră, v-aţi propus să faceţi dezbaterea publică asupra
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unui proiect al Consiliului Local, un proiect foarte important; bugetul pentru un an de 
zile.
Dimineaţa, la ora 08:00, plătitorii de taxe şi impozite sunt la muncă. Cei care plătesc, 
care contribuie, care susţin, nu trebuie să aibă posibilitatea să îşi spună un punct de 
vedere vis-a-vis de proiect.
Văd că sunt foarte îndreptăţite unele remarci la adresa adiminstraţiei locale, care le 
primesc şi eu şi, în mod cert, le primiţi şi dumneavoastră.
O să vă citesc o parte din ele: „o administraţie prăfuită, ştearsă, care nu dă o perspectivă 
a cetăţeanului acestei comunităţi”.
DI primar Ionel Ciunt - Domnule Prunean, dacă doriţi să facem o dezbatere politică, 
putem programa o astfel de dezbatere. în această dimineaţă, dezbatem proiectul 
bugetului.
Aprecierile pe care le faceţi dumneavoastră vis-a-vis de administraţia locală sunt ale 
dumneavoastră, le puteţi face aşa cum le-aţi mai făcut, Online, în presă, cum doriţi. 
Haideţi să trecem la subiect.
Dacă nu, sunt de acord să programăm o dezbatere politică pe ce teme doriţi 
dumneavoastră, inclusiv pe atribuţiile şi competenţele pe care le aveţi în Parlamentul 
României, pentru că nu le cunoaşteţi.
Dacă vreţi, vi le reamintesc într-o dezbatere aşa cum am spus la început, politică.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Cu mare drag, când vreţi dumneavoastră, 
doar că, astăzi, trebuie să dezbatem bugetul Municipiul Zalău. Aţi început în forţă, cu 
atac la consilierii locali ai grupului PNL.
Dumneavoastră aţi început cu o abordare politică a acestei dezbateri de care vă bateţi 
joc, de dezbatere şi de procesul în sine.
Dacă vreţi să discutăm despre buget, haideţi să discutăm despre buget. Aparent, aveţi 
o execuţie bună, la prima vedere aruncată pe buget; evident, după ce l-aţi aranjat din 
rectificare, că trebuia să dea bine, altfel, ar fi fost dezastruoasă executarea bugetului pe 
anul 2023.
Aţi supraevaluat, în anul 2023, veniturile din fonduri UE şi din PNRR şi o să vorbesc 
pe cifre, ca să nu avem dezbateri politice.
In anul 2023, v-aţi planificat sume din PNRR, 84 milioane, şi aţi realizat 182 mii, adică 
12%. In anul 2024, vă planificaţi puţin peste 26 milioane. Este de neînţeles cum de la 
84 milioane planificate să reuşiţi să realizaţi 182 mii.
Alocări de sume din PNRR pe componenta de împrumuturi: în 2023 - zero, dar vreţi să 
recuperaţi anul acesta şi vă propuneţi împrumuturi de peste 98 milioane.
Mă întreb dacă există proiecte mature care pot să consume şi dacă există capacitatea să 
implementaţi proiecte de 98 milioane în condiţiile în care repet, anul trecut ati atras din 
PNRR 182 mii lei.
Sume primite de la UE: v-aţi planificat 68 milioane, aţi realizat 38%, adică 26,5 
milioane. In anul 2024, vă propuneţi 300 mii, sunt nişte sume care trebuie decontate pe 
ceva proiecte din anii vechi. Zero bani europeni, asta scrie în bugetul dumneavoastră. 
Dl preşedinte Teodor Bălăjel — Am impresia că sunteţi într-o eroare şi toată 
construcţia pe care o încercaţi dumneavoastră acum şi, îmi pare rău că, de faţă cu colegii



consilieri liberali care cred că înţeleg lucrurile şi cum se construieşte un buget, cred că 
aţi uitat cel mai important lucru, adică nu pot să îmi permit în construcţia unui buget, 
având în vedere că am nişte programe pentru care am accesat bani prin fonduri 
europene, PNRR, Anghel Salygni sau alte şi alte programe de finanţare.
Dorinţa noastră şi a tuturor cetăţenilor este ca aceste proiecte să fie cât mai repede 
mature, dar ne cere construcţia bugetului să le prindem în finanţare.
Că nu merge un program sau altul de finanţare cum ne-am dori noi, nu este vina 
primăriei, probabil că este vina Parlamentului.
Noi trebuie să le prindem în program, faptul că anumite programe nu merg sunt 
subfinanţate la ora actuală.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - De către Guvernul României.
Dl preşedinte Teodor Bălăjel - Nu ştiu, deoarece s-a conceput undeva, prin anul 2017, 
şi constat, pe zi ce trece, că întâlnim tot mai multe neajunsuri. Nu veniţi cu ideea asta. 
Am citit presa, dimineaţă, şi m-am mirat de faptul că se caută să se inducă în opinia 
publică o abordare greşită. Asta nu este o abordare de profesionist.
Aici, nu ne plimbăm cu căruciorul în zona Elcond ca să aratăm că stâlpii nu sunt bine 
poziţionaţi şi aşa mai departe.
Este vorba despre finanţările unui municipiu. Ce credeţi, că ne jucăm de-a bugetul şi 
nişte cuvinte de abordare a discuţiei despre buget de-a dreptul jignitoare.
Ii jignim pe cetăţenii din oraş dacă noi procedăm de maniera asta.
Cum o să citească această transmisie în ochii cetăţenilor?
Dumneavoastră şi toţi colegii consilieri, vă rog să fiţi cât mai expliciţi ca să priceapă 
cetăţenii, deoarece nu toţi au ştiinţe economice.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Domnule viceprimar, cât se poate de explicit 
şi pe înţelesul tuturor o să vorbesc mai departe şi am de unde, din bugetul conceput de 
dumneavoastră.
Dl primar Ionel Ciunt - Vorbiţi pe realitate, nu pe invenţii.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - V-aţi propus să facem o dezbatere în care să 
vă ascultaţi dumneavoastră pe dumneavoastră.
Dl preşedinte Teodor Bălăjel — Dacă nu avem prinse în buget toate axele care merg 
la finanţare, cum semnăm cererea de finanţare?
Sau cum facem documentaţia tehnică, studiul de fezabilitate, care trebuie să fie prinse, 
automat, în bugetul anului.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Studiul de fezabilitate este unul, proiectul 
este altul, finanţarea şi implementarea este cu totul şi cu totul altul.
Dl preşedinte Teodor Bălăjel - Toate se leagă. Din cuvinte, putem explica ce vrem 
noi. Din păcate, s-a stat prea mult pe comunicare în oraşul ăsta, în anii trecuţi, şi mai 
puţin pe execuţie şi pe lucruri concrete şi se şi vede acest lucru.
Oricât o să încercaţi să ne demonstraţi nouă, aici, să ştiţi că vă contrazic realităţile din 
oraş.
Ne dorim şi noi ca bugetul de execuţie nu să fie la 113 milioane, cât a fost anul trecut, 
să fie 250%.
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Nu este vina noastră faptul că s-a produs, într-adevăr, o rectificare, toţi colegii consilieri 
au văzut că nu este vina noastră, că anumite proiecte, anumite programe nu au 
funcţionat aşa cum ne-am dorit noi, pentru că nu noi am construit aceste mecanisme. 
Un program trebuie să funcţioneze de la accesabilitate lui şi până dincolo de recepţia 
finală.
Ştiţi destul de bine prin ce a trecut societatea românească, inclusiv noi, deoarece nici 
noi nu suntem absolviţi şi să facem parte din altă zonă vis-a-vis de tot ce s-a produs în 
piaţă.
A trebuit, de foarte multe ori, împreună cu Consiliul Local, să căutăm, să venim, să 
ajustăm lucrurile, să venim să rezolvăm problemele ca să meargă proiectele, să nu le 
oprim.
Am construit rezerve de implementare. De exemplu: am semnat un contract cu preţul 
de 5 lei în anul 2009, iar în 2019 îl semnăm cu 15 lei. Este de vină primăria, cetăţenii 
oraşului?

9

Nu este de vină nimeni.
Abordarea este total greşită.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Vreţi să discutăm pe cifre din execuţia 

dumneavoastră, din ceea ce v-aţi planificat într-un an?
Dl preşedinte Teodor Bălăjel - în municipiul Zalău, dacă vreţi mă credeţi, dacă nu, 
nu, la ora actuală, dacă un buget de dezvoltare trece de 100 milioane lei, este o activitate 

bună în cadrul municipiului Zalău sau a celor care coordonează oraşul acesta.
Ştiţi şi dumneavoastră cum sunt lucrurile, nu merg toate aşa, şnur, din păcate.
Ne dorim treaba asta.
DI Adrian Prunean - deputat REPER - De la 21% la 100% nu putem să majorăm. 
Dl preşedinte Teodor Bălăjel - Care 21%? Nu manipulaţi cu cifre de acest gen.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Sunt sumele planificate în buget. în anul 
2023 v-aţi planificat venituri de 204 milioane şi s-au realizat 44 milioane la secţiunea 
de dezvoltare.
Dl preşedinte Teodor Bălăjel - Domnule director Curea, spuneţi, vă rog, programul 
de investiţii totale.

9

Dl director Dănuţ Curea — 113 milioane total buget investiţii în Zalău.
DI Adrian Prunean - deputat REPER - Acum, jucaţi o carte pe care cetăţenii nu o 

ştiu şi anume că bugetul este împărţit în capitole, subcapitole, linii şi tot felul de 
articole.
Dumneavoastră veniţi şi vorbiţi despre nişte sume totale. în loc să veniţi să răspundeţi, 
până la urmă sunt întrebări de la cetăţeni, de ce s-au cheltuit acolo şi nu dincolo, pentru 

că nu aveţi exerciţiul şi dorinţa de a-i întreba pe oameni ce este prioritar pentru ei, ce 
îsi doresc.

9

Dl primar Ionel Ciunt - Nu vreţi să îi lăsaţi pe cetăţeni să aprecieze treaba asta?
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Sunt alegeri, o să aprecieze foarte bine. Dar 

nu despre alegeri este cazul să discutăm aici. Şi eu interacţionez cu cetăţenii şi ceea ce
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îmi spun cetăţenii ar fi foarte bine să ajungă la urechile dumneavoastră şi sunt convins 

că şi dumneavoastră vă doriţi acest lucru.
DI preşedinte Teodor Bălăjel - Dorinţa noastră este maximă ca acele programe să 

vină ca şi o mănuşă peste nevoile comunităţii. Noi, nu o dată, şi comunităţile din oraş 

şi din comune au transmis spre forurile centrale, tocmai când dumneavoastră eraţi la 

butoane şi construiaţi, ca să zic aşa. Programul Operaţional Regional şi, mai ales, 
PNRR.
Negocierile care s-au purtat acolo, nu aţi prins probabil toate tipurile de nevoi pe care 
le are societatea românească.
DI Adrian Prunean - deputat REPER - O să vorbim, dar suntem la dezbaterea 
bugetului Municipiului Zalău, pe care o refuzaţi şi o blocaţi.
Vreau să înţeleg cum la dezvoltare pe transport v-aţi planificat 105 milioane, în anul 
2023, s-au realizat 30,7 milioane, acum vă planificaţi 97 milioane, aveţi dreptate cu 
finanţările, să zicem.
Ce vă propuneţi să faceţi cu aceste 97 milioane la capitolul dezvoltare transport, în 
acest an?
De fapt, despre asta este vorba, să ştim cum cheltuim banii.
Dl director Dănuţ Curea — Aici, avem două contracte de finanţare: achiziţionarea a 

40 de autobuze electrice, procedură care, în zilele următoare, 100% se va clarifica şi 
vom semna acel contract pentru autobuze.
Valoarea celor două contracte este de aproximativ 100 milioane, care cuprinde, pe 

lângă cele 40 de autobuze, cuprinde şi staţiile lente şi 10 staţii rapide.
Pentru zona de garare, avem o altă finanţare cu care vom merge pe POR; şi aici suntem 

în procedură, pentru că acele autobuze suntem preocupaţi să le punem în siguranţă într- 

o autobază. Avem proiect de modernizare pentru autobaza veche şi avem, în cadrul 
aceleiaşi licitaţii, crearea unei noi autobaze.
DI Adrian Prunean - deputat REPER - Puteţi să îmi spuneţi, tot pe acest subiect, 
anul trecut, când aţi avut planificat 105 milioane, ce intenţii aţi avut cu acei 105 
milioane?
DI director Dănuţ Curea - Aceste aspecte nu le putem controla în totalitate, pentru 

că, atunci când trebuie să respectăm legea, şi ştiţi foarte bine că, la 100 milioane, 
lucrarea este pe SEAP şi bătălia este foarte mare, trebuie să avem foarte mare grijă, să 
ducem lucrurile la îndeplinire corect.
DI Adrian Prunean - deputat REPER - Anul trecut era vorba tot despre autobuze? 

DI director Dănuţ Curea - Da, deoarece acesată procedură, de 100 milioane lei 
este tocmai o procedură foarte uşoară şi foarte simplă. Dacă lucrurile puteau să decurgă 

rapid, se putea finaliza în două sau în trei luni, dar acolo, bătălia, să vă spun doar atât, 
început cu 10 potenţiali furnizori care s-au înscris în SEAP şi, de aici, a început 

analiza şi aşa mai departe.
Dar, în perioada următoare, am trecut peste tot şi vom semna, cu siguranţă, contractul.

, nu

am
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Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Nu aţi reuşit licitarea anul trecut sau să faceţi 
achiziţia?
Dl director Dănuţ Curea - Parcursul a fost mai lung şi nu este singura licitaţie pe 
o avem la nivelul municipiului.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Tot la capitolul acesta, de dezvoltare, la 

utilităţi executive aveţi prins în buget 3,429 milioane lei; puteţi să îmi spuneţi despre 
ce este vorba, în ce vor fi investiţi?
Dl primar Ionel Ciunt - Domnule deputat, vă rog să aveţi în vedere că, atunci când 

se semnează un contract cu finanţare externă, suma respectivă trebuie să fie cuprinsă 

în buget, la dezvoltare, la investiţii. Sunt nişte proceduri care durează, din păcate, 
mult, din ce motive, nu vreau să le dezvolt, şi atunci suntem încorsetaţi de aceste 
chestiuni.
Dna director economic Mariana Cuibuş - La capitolul 51- Autorităţi executive, din 

suma de 3,429 milioane, cea mai mare sumă, de 2,6 milioane, este pe reabilitarea 
blocului de locuinţe C3.
Aceasta are ca şi sursă atât bugetul local, 100 mii lei, cât şi sursele atrase - 2,527 
milioane.
Diferenţa o reprezintă lucrările pe care noi trebuie să le facem la blocurile CI 1, CI2- 

creşterea eficienţei energetice, avem o sumă de 602 mii lei şi avem, bineînţeles, alte 

cheltuieli de investiţii, echipamente pentru informatică 200 mii lei, deoarece, aşa cum 

ştiţi, trebuie să punem la dispoziţia cetăţenilor documentele gratuit şi, atunci, avem 
nevoie să cumpărăm aceste imprimante.
In acelaşi timp, la această poziţie nu am mai cuprins şi partea de achiziţie a unor module 

pentru a face încasarea mai facilă, la starea civilă, unde, după cum ştiţi, avem un nou 

sediu, tot în ideea în care să le asigurăm un timp mai scurt cetăţenilor pentru a-şi rezolva 

problema, dar, având în vedere lipsa personalului, pentru că avem, la această dată, lipsă 

de personal în ceea ce priveşte partea de evidenţă şi încasările de la impozite şi taxe 

locale, dorim să achiziţionăm aceste module, ca cetăţenii să poată să îşi plătească taxele 
direct, la Evidenţa Populaţiei şi să nu vină în primărie.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Pe partea de învăţământ, oarecum, ca şi la 

capitolul transport, destul de mulţi bani planificaţi în anul 2023, 52 milioane; s-au 
cheltuit doar 4%.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Vis-a-vis de execuţia pe 2023, la bugetul
de dezvoltare, la lista de investiţii, dacă vă uitaţi pe lista de investiţii în anul 2023
şi bugetul din împrumut; de aici apare acea diferenţă. Este vorba despre suma de 60
milioane, care a fost utilizată, anul trecut, din împrumutul pe care l-am avut contractat
pentru a ne putea plăti acele contribuţii la finanţările pe care le-am avut.
Vreau să vă spun, de asemenea, că şi în acest an avem contracte semnate dej a pe PNRR,
aceste contracte au sumă fixă, în sensul că se calculează la un cost/kilometru/mp şi
suntem limitaţi.*

care

prea

, avem
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In acest sens, am adus, în decembrie, în atenţia Consiliului Local, un proiect de hotărâre 

prin care s-a aprobat de către Consiliul Local, să accesăm un împrumut.
Fondurile pe care le avem la dispoziţie sunt insuficiente şi tocmai de aceea venim şi 
solicităm aprobarea unui împrumut pentru a ne plăti aceste contribuţii.
Aţi spus de învăţământ, sunt prinse în buget doar unităţile de învăţământ şi lucrările în 
continuare pe care le avem, la această dată, finanţate.
Rămâne să mai venim, în momentul în care ne va fi autorizat împrumutul, suntem în 

procedură, la această dată, de licitaţie pentru acest împrumut şi, în momentul în care 

vom veni cu sumele respective, bugetul de dezvoltare va fi majorat cu acea sumă. Nu 

avem voie să cuprindem sume în buget decât în momentul în care avem aceste surse 

aprobate. La această dată sunt cuprinse, într-adevăr, documentaţiile, aşa cum aţi spus 

dumneavoastră: SF, PT sunt strict necesare pentru a asigura finanţarea.
Vreau să vă spun că noi suntem interesaţi în obţinerea tuturor finanţărilor care sunt 
posibile şi colegii mei de la Direcţia Tehnică, de la partea de programe europene, chiar 

lucrează până noaptea târziu ca să putem să respectăm termenele pe care le 

Avem această problemă în ceea ce priveşte achiziţiile, mai sunt contestaţii.
Pe partea de învăţământ, dacă vedeţi acolo, majoritatea sunt pe documentaţii, suma de 

90 mii şi dotări învăţământ, dotări cu mobilier 27.966 mii lei. Este o sumă importantă, 
avem construirea creşă mare, str. Bistriţei - 21 milioane, avem Liceul Pedagogic 

este prins şi care urmează să fie finanţat şi din împrumutul de care v-am spus.
Avem foarte multe contracte de finanţare care, deocamndată, nu sunt prinse în lista de 
investiţii şi urmează să le prindem.
DI Adrian Prunean — deputat REPER — Aţi adus dumneavoastră vorba despre 

împrumuturi, dacă nu greşesc, în luna septembrie, printr-o Hotărâre de Consiliu aţi 
schimbat furnizorul, adică aţi renunţat la un credit pe care îl aveaţi din Trezorerie şi 1- 
aţi refinţat la Banca Comercială.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Nu am renunţat. Aceste credite de 

Trezorerie sunt credite scurte, pe termen scrurt, de 3 ani, 5 ani. Noi, când am luat 
împrumut de 7,5 milioane, am luat un împrumut pentru că trebuia să ne asigurăm, vă 

spun încă o dată, că resursele noastre sunt insuficiente şi tocmai de aceea am apelat la 

acest împrumut. Având în vedere că este pe 5 ani de zile este clar că şi încărcătura pe 

buget este foarte mare. Având în vedere că încărcătura este foarte mare, ne-am gândit, 
în urma unor studii şi din analize cu consultantul cu care am discutat, să mergem pe o 

re finanţare. La această dată, suntem pe achiziţia unui împrumut de 50 milioane şi 
refinanţarea vechiului credit, de 68 milioane, pe care l-am avut de la BCR, tocmai în 
ideea de a obţine o marjă cu o dobândă mai mică.
Nu este renunţare, este refinantare.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Din documentaţia de la 

hotărâre la care aţi făcut referire, reieşea că finanţarea asta va fi la o dobândă mai 
decât dobânda pe care o aveaţi la creditul din Trezorerie.

avem.

care

acea vreme, acea 

mare
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Dna director economic Mariana Cuibuş - Nici într-un caz aşa ceva nu a scris în 
referatul şi în raportul nostru.
Este încărcătura mai mare la Trezorerie, dacă facem calculele, având în vedere perioada 
de rambursare.
Dl primar Ionel Ciunt - La Trezorerie, cum ai contractat împrumutul şi plăteşti 
dobândă, nu contează dacă foloseşti sau nu.
La bancă, ai contractat împrumutul, tragi o sumă şi plăteşti dobânda doar după suma 
retrasă.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Mai mult, am avut şi perioadă de graţie. 
Tot aşa am solicitat şi pe noul împrumut, perioadă de graţie.
Dl Adrian Prunean — deputat REPER - Mai am câteva întrebări care, oarecum 
au legătură cu finanţările europene.
Zilele oraşului, anul trecut, au costat 127 mii lei; în anul 2024 vă propuneţi să coste de 
3 ori mai mult.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Anul trecut nu am reuşit să alocăm o sumă 

pentru zilele oraşului; suma care a fost alocată a fost pentru Nunta de aur. în fiecare an. 
Municipiul Zalău are o festivitate pentru cei care împlinesc 50 de azi de căsătorie şi 
aceasta a fost suma care a fost alocată şi plătită.
în acest an, având în vedere că au fost finalizate şi lucrările pentru că noi am fost, în 

ultimii ani, într-un şantier şi, de aceea, nu am putut organiza, iar cetăţenii au venit cu 

solicitări, în fiecare an, să se organizeze, cât de cât, nişte manifestări şi să le putem 

marca. Nu le-am putut marca anul trecut, tocmai că eram în şantier.
Acum, conducerea doreşte să se organizeze acest eveniment.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Mie mi-a sărit cifra aceasta şi creşterea 

aceasta, dar am văzut 10 mii lei pentru premii, pentru rezultate deosebite în învăţământ, 
sport, cultură, a celor care au obţinut locul I.
Mi se pare praf în ochi. De foarte multe ori, sigur că trebuie să comparăm mere cu pere 

şi să ne uităm unde se duc banii. Este normal să ne uităm şi să vedem cât de mult 
preţuim învăţământul, cultura, activităţile sportive şi recreative de timp liber şi aici este 
vorba încotro ne îndreptăm ca şi societate.
Tot aceşti 10 mii lei pentru premierea celor cu rezultate deosebite, iar mi se pare destul 
de nesemnificativă sau jignitoare când văd că pentru sărbătorile de iarnă, anul trecut, 
v-aţi propus 24,99 mii, iar acum vă propuneţi de 6 ori mai mult, respectiv 150 mii.
Dna director economic Mariana Cuibuş - în ceea ce priveşte premierea elevilor, este 

pentru cei care obţin nota 10 la examenul de bacalaureat şi la examenul de evaluare 

naţională, le-am estimat la nivelul sumelor pe care le-am dat anul trecut.
Dar aşa cum am avut în evoluţie, în cazul în care va fi un număr mai mare de copii, de 

fiecare dată şi, dacă îmi aduc bine aminte, în anul 2021 s-a majorat sau s-a propus 

sunt sigură în care an, se propune în fimcţie de numărul de elevi pe

, nu

, nu
care îi avem.
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Pe partea de învăţământ, la Cap. 65, avem stimulentul financiar pe care, dacă vedeţi, în 

acest an se propune 234, faţă de 170, cât am avut în anul 2023. Aceste sume se alocă 

din bugetul local pentru rezultatele la olimpiade.
A,

In ceea ce priveşte sărbătorile de iarnă, şi anul trecut ne-am fi dorit să dăm pachete; 
pentru persoanele cu anumite nevoi se dau pachete de Crăciun şi, bineînţeles, pentru 

colindători.
Având în vedere prevederile legislative de anul trecut, care nu ne-au mai permis să 

facem achiziţii la sfârşitul anului decât în limita sumei mediei primelor nouă luni, 
aceste cheltuieli fiind cuprinse, nu am mai putut face această achiziţie, am avut limită. 
Anul trecut nu am achiziţionat pachete, iar în acest an ne propunem să asigurăm aceste 

pachete şi cadouri de Crăciun, aşa cum procedează toate autorităţile.
DI primar Ionel Ciunt - Vreau să fac următoarea precizare: Consiliul Judeţean a avut 
de repartizat o sumă de 36,8 milioane lei din cota de 6% din impozitul pe venit. Dacă 

împărţim această sumă la numărul de locuitori, cum mi se pare corect să se întâmple 

lucrurile, municipiului Zalău i-a revenit suma de peste 9 milioane lei. Am primit 3 

milioane lei. Dacă, pe parcursul anului, putem regla diferenţa de 6 milioane, fiţi sigur 

că suplimentăm sumele şi la toate articolele pe care le-aţi menţionat dumneavoastră. 
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Pe partea de asistenţi sociali, mă refer la 

cheltuielile de personal ai asistenţilor sociali ai persoanelor cu dizabilităţi, puteţi să îmi 
spuneţi câte persoane sunt?
Dna director economic Mariana Cuibuş - Avem 155 de asistenţi personali, 
solicitările noastre au fost de 200, la această dată ştiu că avem 200, dar, aşa cum prevăd 

normele de la finanţe, situaţia s-a raportat la luna noiembrie 2023 şi ni s-a asigurat suma 

pentru 155 pentru asistenţii personali şi 734 pentru indemnizaţii, unde şi aici avem 
peste 1000 de solicitări.
Aici, primim 90% de la bugetul de stat şi 10% este contribuţia primăriei.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Nu eram sigur de 155. Povestea cu 155 este 
veche şi de ani de zile 155 de persoane.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Vă rugăm să interveniţi să ne dea mai 
mult, avem nevoie.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Fără să gândim sau să conştientizăm, poate 

unii dintre noi sau cu toţii, cât de important este un altfel de suport şi atunci când ne 

uităm la pachete de Crăciun versus alte festivisme, este dureros.
La o familie care are un membru cu handicap, o persoană din familie se sacrifică, 
trebuie să stea acasă, iar acasă nu are cum să facă venit, plus cheltuielile şi alte costuri. 
Cred că trebuie găsite soluţii.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Aşa este. Se impune modificarea 

legislaţiei, pentru că vreau să vă spun că în anii în care nu era obligatorie cota de 10%, 
Municipiul Zalău a fost printre primele municipii din ţară care a asigurat cota cea mai 
mare din bugetul local pentru aceşti asistenţi. Fiind limitaţi de lege, nu putem să dăm
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decât 10%. Dar, dacă se modifică, de regulă, să ştiţi că aceste sectoare sunt prioritare 

pentru conducerea municipiului.
Dl primar Ionel Ciunt - Noi primim o sumă de la guvern, inclusiv de la guvernul din 

care a făcut parte şi formaţiunea dumneavoastră, chiar dacă am făcut solicitări şi atunci 
şi acum, ni se repartizează o sumă şi, atunci, noi alocăm 10%.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - în concluzie, toate guvernele sunt la fel.
Dl primar Ionel Ciunt - Aproape.
Dl preşedinte Teodor Bălăjel - Doamna director, ar fi interesant să îi transmiteţi 
domnului deputat care a fost contribuţia municipiului, an de an, vis-a-vis de încasarea 
sumei de 90%.
Să ştiţi, domnule deputat, că am ştiut nevoile acestor categorii de oameni.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Putem să facem o situaţie. Şi anul trecut, 
şi domnii consilieri cred că îşi aduc aminte, am avansat din bugetul local pentru două 
luni şi la finalul anului au fost reconstituiţi.
Am avansat pentru a nu a avea plăţi restante.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Nu o să mă mai lungesc.
Dna director economic Mariana Cuibuş - Vreau să mai subliniez că, anul acesta, 
suma din impozitul pe venit care, prin legea finanţelor, cota noastră este de 65% la 
municipii, prin legile bugetare anuale, cota este de 63% şi, din acest an, o parte din 
impozitele pe care le plătesc contribuabilii şi la care ar trebui să se raporteze acest 63% 
au fost eliminate, fapt ce a influenţat negativ bugetul primăriei cu 11.9 milioane lei.
Dl Adrian Prunean - deputat REPER - Eu aş încheia, aş fi vrut să pot să vă 
mulţumesc că aţi făcut o dezbatere adevărată.
Mă întreb ce ar fi administraţia fără oamenii din spate care lucrează, dacă am fi noi, 
doar politrucii, în faţă, am discuta doar politic, aşa cum aţi început dumneavoastră. 
Din fericire pentru comunităţile noastre, şi nu este vorba doar despre Zalău, în fiecare 
instituţie sunt oameni care îşi fac treaba. Nu sunt toţi aduşi pe pile, nu sunt toţi neamuri, 
nu sunt toţi care umblă după tot felul de chestii, sunt oameni serioşi.
Voiam să spun la început, dar aţi început dumneavoastră prea în forţă cu provocările. 
Respectul pe care îl am, când vine vorba despre instituţie, este pentru cei care muncesc, 
nu pentru cei care se laudă ca dumneavoastră să puteţi publica rapoarte fantastice, an 
de an; în spate trebuie să fie cineva cu adevărat dedicat. Evident că mai sunt lucruri 
foarte multe de îmbunătăţit şi, repet, felul în care faceţi o dezbatere pe un proiect atât 
de important este lipsă de respect faţă de cetăţean.
Sunt banii cetăţenilor şi acele finanţări, că nu se nasc finanţările nici la UE, nici la 
PNRR, sunt banii noştri, ai tuturor, şi, de aceea, trebuie să avem un respect mult mai 
mare faţă de felul în care cheltuim, cum dezbatem şi cum alocăm priorităţile. 
Dumneavoastră nu aţi consultat oamenii, aţi sfidat. Ieri, la ora 13:04, aţi pus, într-un 
final, un anunţ pe pagina de Facebook a primăriei, după 10 pagini, că astăzi este 
dezbatere publică.
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Sunt ferm convins că puteau să fie 100 de oameni în sală, de 1.000 de ori mai pricepuţi 
la bugete decât mine, care să vină, de multe ori, să vă dea consultanţă gratuit, nu pe 
bani.
A

In acest fel, dacă o să avem o administraţie mai deschisă, cred că lucrurile o să meargă 
mai bine. Cred că oamenii o să fie mai mulţumiţi. Când este vorba de a avea o 
comunitate mulţumită, nu este vorba doar de a fi mulţumiţi prietenii, neamurile şi cei 
din jurul nostru.
Pe stradă ne întâlnim cu tot felul de situaţii, de zâmbete şi de lacrimi. Ce am primit eu, 
ca şi solicitări, vi le las aici, nu este cazul să le discutăm; dacă vreţi să luaţi act de ele, 
sunt venite de la cetăţeni.

i

Dl primar Ionel Ciunt - Domnule deputat, fiecare cifră pe care aţi auzit-o aici, am 
discutat-o cu colegii pe care mă bucur că şi dumneavoastră îi apreciaţi, chiar dacă, într- 
o postare pe Facebook, nu i-aţi apreciat aşa de tare.
Fiecare cifră, fiecare articol pe care îl vedeţi în buget a fost discutat şi stabilită suma de 
către cei pe care ne vedeţi în faţă şi vreţi să ne puneţi la zid, dar nu o să reuşiţi, cu 
colegii din Direcţia economică.
Vis-a-vis de grija faţă de cetăţeni, de când suntem la primărie în formula în care ne 
vedeţi, am avut, avem şi o să avem în continuare grijă faţă de cetăţeni.
Tocmai de aceea, şi bugetul din acest an are, la secţiunea de dezvoltare, o sumă mult 
mai mare decât la secţiunea funcţionare, iar din această secţiune de dezvoltare, că 
vorbeaţi de surse atrase, să ştiţi că 85% din suma respectivă, pe care o folosim la 
investiţii, sunt surse atrase.
Vis-a-vis de învăţământ, avem grijă faţă de infrastructura şcolară care stă în dreptul 
administraţiei publice locale; tocmai de aceea, acum avem în achiziţie dotarea tuturor 
unităţilor de învăţământ cu mobilier, este un proiect de peste 25 milioane lei şi sperăm 
că în acest an şi până la mijlocul anului viitor toate unităţile de învăţământ din 
municipiul Zalău să fie dotate la nivelul solicitărilor pe care le-au făcut unităţile de 
învăţământ.
întotdeauna este loc de mai bine şi recunoaştem acest lucru. Nu o să reuşim niciodată, 
într-un timp scurt, să rezolvăm toate problemele oamenilor, dar vă asigurăm de buna 
noastră credinţă, de grija faţă de cetăţeni, de gândul de a uşura viaţa cetăţenilor din 
municipiul Zalău şi, de aceea, nici în acest an nu am crescut taxele şi impozitele decât 
cu rata inflaţiei, aşa cum ne obligă Codul Fiscal, de aceea am menţinut bonificaţiile, 
scutirile şi toate celelalte lucruri care uşurează viaţa cetăţenilor din 
Eu vă mulţumesc, chiar dacă dumneavoastră nu ne mulţumiţi.
DI Adrian Prunean - deputat REPER - Domnule primar, nu mă îndoiesc nicio 
secundă de buna dumneavoastră credinţă, ca şi persoană fizică, nici de a 
dumneavoastră, nici a domnilor viceprimari şi nici a nimănui.
Din păcate, realitatea arată că competenţa şi capacitatea de management a proiectelor, 
pe care le aveţi în primărie, este scăzută. Ce pot să vă spun este că nu pot să vă spun să 
plecaţi acasă, nu iau eu această decizie, dar pot să vă spun că trebuie să vă creşteţi 
aceste competenţe. Nu există o lucrare, în Zalău, pe care aţi inaugurat-o cu mare fast în 
anul electoral precedent, să nu fie degradată.

municipiu.
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Dl preşedinte Teodor Bălăjel - Nu am tăiat nicio panglică, nu a fost cu mare fast.
Dl primar Ionel Ciunt — Din anul 2016, nu am tăiat nicio panglică, nu vrem să facem 
fast.
Dl preşedinte Teodor Bălăjel — Noi vrem să facem lucruri şi să aprecieze cetăţenii.

A

întocmit,
consilier Florina Capota

D.R. U./S.A.M. Ul-C.F.G./F.C.
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